
 

 

Hardangerviddarådet - referat fra møte 09.02.2021  

 

Møtested: Digitalt på Teams 

Møtetid: 09.02.2021, kl. 9.00 – 17.00 

Møtedeltakere fra 
Hardangervidda-
rådet:  
 

Petter Rukke, Hol kommune  
Jan Gaute Bjerke, Nore og Uvdal kommune 
Viel Jaren Heitmann, Rollag kommune  
Steinar Bergsland, Tinn kommune  
Jon Rikard Kleven, Vinje kommune  
Eivind Tokheim, Ullensvang kommune 
Anders Vatle, Eidfjord kommune (delvis til stede) 
Hans Petter Thorbjørnsen, Ulvik herad (delvis til stede) 
Gunhild Dalaker Tuseth, Statsforvalteren i Oslo og Viken 
Elisabeth Rui, Statsforvalteren i Vestfold og Telemark  
Kjell Kvingedal, Statsforvalteren i Vestland 
Eli Hovd Prestegården, Viken fylkeskommune 
Gretha Evelin Tuen, Viken fylkeskommune 
Heidi Herum, Vestfold og Telemark fylkeskommune 
Lina Bergsli, Vestfold og Telemark fylkeskommune 
Samson Hamre, Vestland fylkeskommune 
Endre Lægreid, villreinnemnda 

Forfall uten vara: Ruth Grete Østebøvik Eriksen, Vestland fylkeskommune 

Til stede fra 
administrativ 
gruppe: 

Torkil Bratberg Dokk, Hol kommune 
Grete Blørstad, Nore og Uvdal kommune 
Svein Erik Lund, Nore og Uvdal kommune 
Gunn-Hege Laugen, Rollag kommune 
Bjørn Bjørnsen, Tinn kommune 
Turid Opsund, Vinje kommune 
Elisabeth Tveit, Ullensvang kommune 
Gunnar Elnan, Eidfjord kommune 
Lars Præstin, Ulvik herad 
Even Knutsen, Statsforvalteren i Oslo og Viken 
Sigurd Lenes, Statsforvalteren i Oslo og Viken 
Fred Marius Svendsen, Statsforvalteren i Vestfold og Telemark 
Astri Lie Olsen, Statsforvalteren i Vestfold og Telemark 
Øistein Aasland, Statsforvalteren i Vestland  
Egil Rønning, Villreinnemnda 
Anne Gro Ahnstrøm, Vestfold og Telemark fylkeskommune 
Snorre Waage, Vestland fylkeskommune 
Espen Nedland Hansen, Viken fylkeskommune  
Lise-Berith Lian, Viken fylkeskommune 
Ellen Korvald, Viken fylkeskommune 

Andre politikere: Anne Beathe Tvinnereim, fylkesråd for plan, klima og miljø i Viken (delvis til 
stede) 

Møteleder: Steinar Berthelsen 

Referent: Ellen Korvald, Viken fylkeskommune 

I tillegg deltok representanter fra Norsk villreinsenter, Kommunal- og moderniseringsdepartementet, 
Klima- og miljødepartementet og Mattilsynet. 



 

 

Møteopplegg: 

Møtet ble i stor grad gjennomført som et fellesmøte med Nordfjellrådet. Hovedbolkene i 
programmet var slik: 

9.00 – 15.30: faglige foredrag, felles for begge rådene 
15.30:  møte i Nordfjellarådet  
16.15:  møte i Hardangerviddarådet 

Leder i Hardangerviddarådet, Eli Hovd Prestegården og leder i Nordfjellrådet Steinar Berthelsen ledet 
hver sin del av fellesmøtet og hvert sitt separate rådsmøte. 

Følgende faglige innledninger ble holdt: 

• Regionale planer for Hardangervidda og for Nordfjella, - kort om handlingsprogrammene 

v/Ellen Korvald, Viken fylkeskommune 

• Resultater fra vitenskapskomiteens arbeid v/Bjørnar Ytrehus (leder i komiteen), Sveriges 

lantbruksuniversitet 

• Videre oppfølging av VKM-rapporten v/Kristin Ruud Alvseike, Mattilsynet  

• Forberedt ytring v/Endre Lægreid, leder i villreinnemnda på Hardangervidda 

• Kvalitetsnorm for villrein v/Vemund Jaren, Miljødirektoratet  

• Tilstanden for villreinen, informasjon om GPS-merkeprosjektet og prosjekt om 

klimaendringenes virkning på villreinfjellet v/Olav Strand, NINA/Norsk Villreinsenter 

• Fokusområder v/Anders Mossing, Norsk Villreinsenter 

• Ferdsel og villrein. Sluttrapportering fra ferdselsprosjektet på Hardangervidda v/Vegard 

Gundersen, NINA 

• Felles sti- og løypeplaner, utfordringer og muligheter v/Lise-Berith Lian, Viken 

fylkeskommune 

• Verdiskapingsprogrammet Villreinfjellet som verdiskaper v/Vemund Jaren, Miljødirektoratet 

• Mennesket og villrein, verdiskapingsprosjekt i Nordfjella og Hardangervidda v/Torill Olson, 

Mimir  

• Villrein i vilkårsrevisjoner v/Siri Bøthun, Sogn Naturforvaltning 

• Innlegg fra statssekretær Maren Hersleth Holsen, Klima- og miljødepartementet  

Powerpointer fra alle prestasjoner blir sendt møtedeltakerne. 

 

Referat fra møtet i Hardangerviddarådet 

1. Handlingsprogram 2021-2024.  

Til møtet var forslag til handlingsprogram), samt et notat med et tilleggsforslag om 
CWD/skrantesyke sendt ut.  

Forslag til vedtak: 
Hardangerviddarådet anbefaler fylkestingene å vedta Regional plan for Hardangerviddas 
handlingsprogram 2021-2024, datert 21.09.2020, med nytt tilleggspunkt 4.10 om 
skrantesyke/CWD. 

Behandling: 

Gretha Evelin Tuen foreslo et tillegg i punkt 2 om Hardangerviddarådet mht lokal dialog. 
Ordlyden ble da: Ha dialog med lokale og eksterne aktører der dette er naturlig. 

Endre Lægreid anbefalte å vedta handlingsprogrammet med nytt tillegg om skrantesyke, som 
forslag til vedtak.  



 

 

Begge forslag ble enstemmig vedtatt.  

Handlingsprogrammet blir rettet opp i samsvar med Hardangerviddarådets konklusjon og 
anbefaling før det blir sendt til fylkespolitisk sluttbehandling i de tre fylkene.  

 

2. Videre oppfølging av handlingsprogrammet 

Det legges opp til et møte administrativ gruppe i løpet av våren for å drøfte videre oppfølging før 
rådet samles igjen.  

Selv om handlingsprogrammet ennå ikke er vedtatt i begge fylkestingene, vil sekretariatet søke 
Miljødirektoratet om tilskudd til prosjektet felles sti- og løypeplan. Dersom dette innvilges, kan 
prosjektet komme i gang i inneværende år.  

 

3. Eventuelt 

Tid for neste møte ble ikke avtalt. Men det ble gitt utrykk for ønske om en fysisk samling og helst 
også i samarbeid med Nordfjellarådet.  

 

EK 16.02.2021 
 


